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Bij brief van 11 maart 2019, ingekomen op 12 maart 2019, heeft u namens de 

GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Kan GS onderbouwen dat de gemeenten – zoals bijvoorbeeld die 
genoemd worden in het artikel – regels hebben gesteld voor de mate en de 
duur waarin het landbouwplastic gebruikt wordt en heeft GS aantoonbaar 
gecontroleerd dat hiermee de hydrologisch waarden van de ondergrond 
geen blijvende schade ondervindt? 
Antwoord: Het gebruik van landbouwplastic is veelal een zgn. tijdelijke 

teeltondersteunende voorziening (tov). Bij het opstellen van de Verordening 

Ruimte is geen provinciaal belang gezien in het gebruik van tijdelijke tov. De 

eventuele uitwerking van beleid voor tijdelijke tov, vergunningverlening, 

toezicht en handhaving is een gemeentelijke verantwoordelijkheid. Om op 

basis van voldoende feitelijke informatie aan te kunnen geven op welke wijze 

gemeenten hieraan de afgelopen jaren invulling hebben gegeven zouden wij 

een uitgebreide analyse van een groot aantal bestemmingsplannen moeten 

uitvoeren. Gegeven het feit dat wij hierin tot nu toe geen provinciaal belang 

hebben gezien is een dergelijke analyse niet uitgevoerd. 

De waterschappen zijn verantwoordelijk voor het watersysteembeheer. Dit 

beheer is gericht op minimalisatie van zowel vochttekort als wateroverlast voor 

verschillend grondgebruik zoals o.a. landbouw en natuur. Voor de 

beantwoording van vragen 2, 3 en 4 is daarom mede gebruik gemaakt van 

informatie van waterschap Brabantse Delta.  

 

Daarnaast hebben wij u recentelijk geïnformeerd middels een 

statenmededeling Glastuinbouwinventarisatie 2017 en discussienotitie 

“Glastuinbouw en teeltondersteunende voorzieningen” over de trends en 
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ontwikkelingen in de glastuinbouwsector en de tuinbouwsectoren die gebruik 

maken van zgn. teeltondersteunende voorzieningen en welke beleidsmatige 

vraagstukken hieruit naar voren komen en de ontwikkeling van het 

glastuinbouwareaal in Noord-Brabant tussen 2013 en 2017. 

 

2. Op de vraag over mogelijke schadelijke gevolgen voor de natuur zoals in 
antwoordt GS dat zij “van mening zijn dat echt schadelijke gevolgen niet 
zullen optreden.” De vraag die GroenLinks hierbij nu aan het college stelt is 
hoe zij deze mening kunnen onderbouwen. Zijn er onderzoeken gedaan die 
aantonen dat grootschalig gebruik van landbouwplastic geen negatieve 
gevolgen heeft voor de natuur en de bodem? 
Antwoord: Nee, voor zover bij ons en het waterschap Brabantse Delta 

bekend zijn er in Nederland geen onderzoeken gedaan naar de effecten van 

tijdelijk gebruik van landbouwplastic op natuur en bodem. Door het tijdelijke 

gebruik, het nu nog beperkte areaal dat bedekt is en omdat het soms ook 

waterdoorlatende afdekking betreft, achten wij het aannemelijk dat de 

negatieve gevolgen voor de natuur en bodem beperkt van aard zijn. 
Bij de doorontwikkeling van ons provinciaal beleid ten aanzien van een 

klimaatbestendige en waterrobuuste inrichting van Brabant zullen wij samen 

met de waterschappen en grondgebruikers onder andere ontwikkelingen in 

landgebruik (o.a. areaal akkerbouw en kapitaalintensieve teelten), teeltkeuze 

en de toepassing van teeltondersteunende voorzieningen beschouwen omdat 

zij bij een substantieel areaal mogelijk wel van invloed zijn op verminderde 

infiltratie van neerslag in de bodem en versnelde afvoer van neerslag. Zoals 

we bij de ontwikkeling van dat beleid ook kijken naar de bodemstructuur, het 

bodemleven en de (geomorfologische) samenstelling van de Brabantse 

bodem. In de diverse bestuurlijke overleggen (onder andere het reguliere 

overleg tussen Gedeputeerde Staten en de NoordBrabantse 

WaterschapsBond en ook het onlangs ingestelde Breed Bestuurlijk 

Grondwateroverleg) is de doorontwikkeling van dit beleid onderwerp van 

gesprek.  

 

3. GroenLinks vroeg ook of GS in beeld heeft welke gevolgen de 
plastificering heeft voor afwatering bij regenval? Het antwoord hierop was: 
“Ja, door de manier van de verschillende toepassingen van deze 
voorzieningen kan het regenwater binnen het perceel infiltreren.” GroenLinks 
vraagt nu aan het college om aan te geven hoe de verschillende toepassingen 
het regenwater binnen het perceel infiltreren? En is dit ook het geval bij 
percelen waar plastic koepels zijn opgericht en op percelen geen 
waterdoorlatend plastic is aangebracht? (zie hiervoor bijvoorbeeld ook de 
foto’s bij het artikel in BNde Stem) 
Antwoord: Uit eigen informatie en informatie afkomstig van waterschap 

Brabantse Delta kan het volgende beeld worden geschetst. Bij de 

verschillende toepassingen van landbouwplastic of acryldoek is er binnen het 

perceel altijd een afwisseling van grote delen bedekte en kleinere delen 

onbedekte grond. Onder reguliere omstandigheden en bij goede 
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bodemcondities zal infiltratie van een belangrijk deel van het regenwater 

plaatsvinden in de onbedekte grond. In de ondergrond verdeelt dit 

geïnfiltreerde water zich weer over het perceel. Wanneer gebruik gemaakt 

wordt van acryldoek of van geperforeerde plasticfolie kan bovendien infiltratie 

ook door de bedekking plaatsvinden. Bij gebruik van plastic koepels zijn er 

ook stroken onbedekte grond waar het regenwater zal infiltreren. Binnen de 

koepels is er door beperkte luchtstroming sprake van veel minder 

gewasverdamping en afvoer van bodemvocht. Bovendien wordt in deze 

koepels het gewas plaats specifiek van gietwater voorzien en is er ten 

opzichte van buitenteelt daardoor sprake van zeer zuinig watergebruik. Dit 

betekent dat er voor de waterbehoefte tijdens de teelt minder water uit de 

ondergrond onttrokken hoeft te worden. 

 

4. En als laatste hebben wij als vraag of er onderzocht is wat het effect is 
geweest voor de bodem en de waterhuishouding bij percelen die in het 
voorjaar van 2018 grotendeel overdekt zijn geweest met plastic en daarna 
een lange droge zomer te verduren kregen? En zo nee waarom niet? En is 
hierover contact geweest met de waterschappen? 
Antwoord:  

Nee, dit is, voor zover bij ons bekend, nergens onderzocht. Grondgebruikers 

en waterschappen staken in de zomer van 2018 alle energie in het nemen 

van maatregelen om de effecten van droogte zo veel mogelijk te beperken. 

Ook als provincie zijn we hierbij nauw betrokken geweest en nemen we actief 

deel in overleggen over de gevolgen van watertekorten en welke lessen we 

hiervan kunnen leren voor de toekomst, zowel op regionaal niveau als in IPO 

verband op nationaal niveau. De Brabantse waterschappen zijn nog bezig 

met evaluaties over de manier waarop met de droogte in 2018 is omgegaan. 
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